



تعميم GACA Circular

To: All airlines operating at the Kingdom of Saudi Arabia's airports.

Subject: Implementation of the self-service initiative for passengers at Saudi airports, which has been approved by the International Air Transport Association (IATA)

Reference:

- Referring to our order No.(4688/2) dated in 17/4/1439H, which aimed to adopt and implement the self-service initiative (IATA-FAST SMART TRAVEL).

Background:

Based on The General Authority of Civil Aviation(GACA) vision to give a great attention to develop and modernize the digital infrastructure at airports in the Kingdom of Saudi Arabia. GACA is seeking to implement the highest standards approved by the ICAO and IATA, the following self-service has been provided:-

- (1) SELF CHEK-IN "KIOSK".
- (2) SELF BOARDING GATE.
- (3) SELF BAGGAGE DROP.
- (4) DOCUMENT CHECK.
- (5) ELCTRONIC GATE.
- (6) BAG SCANNING SYSTEM.

Instructions:

All airlines operating at the Kingdom of Saudi Arabia's airports, shall comply to activate and operate the self-service, which is described above through its own flights systems. Then, activate and operate the self-service designated equipment at all airports of the Kingdom.

Attachment(s): Nil.

إلى: كافة شركات الطيران العاملة في مطارات المملكة العربية السعودية.

الموضوع: تنفيذ مبادرة الخدمات الذاتية للمسافرين بالمطارات السعودية، والمعتمده من قبل الاتحاد الدولي للنقل الجوي (IATA).

المرجع:

- أمرنا رقم (٤٦٨٨/٢) وتاريخ ١٤٣٩/٤/١٧ هـ، القاضي باعتماد وتنفيذ مبادرة الخدمات الذاتية (IATA-FAST SMART TRAVEL).

نبذة:

على ضوء ماتولىه الهيئة العامه للطيران المدني من اهتمام بالغ في تطوير وتحديث البنى التحتية الرقمية في مطارات المملكة العربية السعودية ولحرص الهيئة على تطبيق أعلى المعايير المعتمده من منظمة الطيران المدني (ICAO) ومنظمة الاتحاد الدولي للنقل الجوي (IATA) تم توفير الخدمات الذاتية التاليه:-

- (١) أجهزة إصدار بطاقات صعود الطائرة المشتركة.
- (٢) الخدمة الذاتية لبوابات الصعود إلى الطائرة.
- (٣) أجهزة الإجراءات الذاتية للحقائب.
- (٤) أجهزة المسح الضوئي للوثائق.
- (٥) البوابات الإلكترونية.
- (٦) أجهزة المسح الذاتي للحقائب.

التعليمات:

جميع شركات الطيران العاملة في مطارات المملكة العربية السعودية ملزمه بتفعيل وتشغيل الخدمة الذاتية الموضحة أعلاه وذلك من خلال أنظمة الرحلات الخاصه بها، وبالتالي تفعيل وتشغيل الخدمات الذاتية على الأجهزة المخصصه بجميع مطارات المملكة.

المرفقات: لا توجد

رئيس الهيئة العامة للطيران المدني
President of the general authority of civil aviation

عبدالحكيم بن محمد النميمي
Abdulkhakim M. Altamimi